

المجلس الوطني حريص على وحدة المعارضة الملتزمة بأهداف الثورة

عقد المكتب التنفيذي للمجلس الوطني السوري اجتماعاً له يوم الثلاثاء (3 كانون ثاني/يناير 2012) ناقش فيه ما أثير حول الورقة التي تضمنت أفكاراً أولية بشأن المرحلة الانتقالية والتي تم بحثها مع هيئة التنسيق وأطراف أخرى، مؤكداً رفضه لمضمونها. وفي هذا الصدد أكد المجتمعون أن مواقف المجلس الوطني تنسجم مع ما تم اعتماده في البرنامج السياسي المقرّر في اجتماع الهيئة العامة في تونس (17-18 كانون أول/ ديسمبر 2011)، وخاصة ما يتعلق بمسألة إسقاط النظام بكافة رموزه وأركانه، والحماية الدولية، والجيش السوري الحرّ، والقضيتين الكردية والأشورية، والمرحلة الانتقالية

وأوضح المكتب التنفيذي أن الأفكار التي جرى الحديث عنها لا تعدو كونها نقاطاً للبحث كان مقررّاً لها أن تقدم كمسودة إلى مؤتمر للمعارضة في حال نجاح المبادرة العربية، وبالتالي فإن ترويجها على أنها "وثيقة سياسية" أخرجها عن سياقها وأدى إلى توظيف "لا أخلاقي" لها أمام الرأي العام

وقرر المجتمعون أن يطرح المجلس الوطني وثيقة متكاملة تخص المرحلة الانتقالية ومعالم سورية المستقبلية للنقاش ضمن الإطار الوطني بمشاركة كافة القوى والشخصيات، وذلك ضمن ما التزم به من مسعى لتوحيد صفوف المعارضة، وحشد الدعم والتأييد على كافة الأصعدة لضمان نجاح ثورة شعبنا والتخلص من النظام الدموي وآثاره وتوابعه

رحم الله شهداءنا وكتب الشفاء لجرحانا والحرية لأسرانا ومعتقليننا

5 كانون الثاني 2012

لمزيد من المعلومات يرجى الاتصال مع السيد أسامة المنجد على العنوان الإلكتروني : amonajed@gmail.com

Press Release

The SNC is Committed to Meeting the Goals of the Revolution

The Executive Committee of the Syrian National Council (SNC) met on Tuesday, 3 January 2012 to discuss the draft resolution containing preliminary ideas on the transition prepared during talks with the National Coordination Committee and other opposition groups. The SNC reaffirmed its rejection of the draft document.

The SNC participants reaffirmed that the SNC's position remains that which was approved in the political program at the last General Assembly meeting in Tunisia (17-18 December 2011). In particular, the SNC reaffirmed its position on ousting the regime and all its pillars and symbols, requesting international protection, supporting the Free Syrian Army, resolving the Kurdish and Assyrian issues, and planning for the transition phase.

The SNC's Executive Committee further clarified that the ideas discussed during talks with other opposition groups had not yet been presented to its members or to the General Secretariat. The ideas were merely points of discussion for the opposition conference, to be organized by the Arab League in the event that its initiative is successful. Therefore, characterizing and disseminating this draft document as a final "political document" was out of context and caused an unethical manipulation of public opinion.

The conferees directed the SNC to release a comprehensive document regarding the transitional period with a vision and outlook for Syria's future. This will be discussed within a national framework that includes all groups and independents, and in alignment with the commitment to unify the opposition and mobilize support at all levels. This will guarantee the success of our people's Revolution in ousting the criminal regime.

For more information on the SNC, please see www.syriancouncil.org. For commentary, please contact Ausama Monajed, Advisor to the Secretary General of the Syrian National Council. Email: amonajed@gmail.com

January 5, 2012

The SNC was formed to represent the Syrian Revolution politically; embody its aspirations in toppling the regime; achieve democratic change; and build a modern, democratic, and civil state.